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Protokoll fört vid styrelsemöte med Senioren 
Anhörig & Pensionärscentra i Hässleholm 

    
 Datum:   2014-10-13 Ordförande: Bo Mårtensson 
 Tid: 9,00-10,30 Vice ordförande:   Lisen Ekdahl  
 Plats: Senioren Sekreterare:           Birgitta Huovila 
  Kassör: Ingela Lindau 
  Ledamot: Agneta Petersson 
  Ledamot: Anita Timsten 
  Ledamot: Siv Nilsson  
  Ledamot: Ruth Wernolf Nyberg anm. förh.   
  Ledamot: Ing-Britt Lådö 
  Ersättare: Gertrud Nilsson 
  Ersättare: Lena Grevesmühl Råvik  
  Ersättare: Roland Holmberg ej närvarande 
   Ersättare: Irene Wernersson      anm. förh.  
  Ersättare: Lars Olsson  
  Ersättare: Lena Gustavsson 
  Ersättare: Bengt Nilsson 
  Adjungerad: Gunilla Andersson 
 

§.1 Mötets öppnande 
Ordförande Bo Mårtensson hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  
  
§ 2 Dagordningen 
Dagordning presenterades och godkändes att arbeta efter.  
 
§ 3 Val av justerare 
Att justera mötets protokoll jämte ordförande valdes Ing-Britt Lådö. 
 
§ 4 Föregående mötes protokoll. 
Protokoll från förra mötet godkändes och lades till handlingarna. 
 
§ 5 Rapporter 
• KPR 

Siv rapporterade från senaste mötet med KPR om bl.a. kösituationen, riktlinjer för 
anhöriganställning och budgeten för nästa år. 

• KHR  
Lisen rapporterade från mötet med KHR om bl.a. bostadsförsörjnings programmet. 

• Kaféansvarig. 
Lisen rapporterade att ”inskolningen” av Ingrid Kroon fortsätter. 

• Anhörigdagen 
Siv rapporterade från anhörigdagen den 6 oktober 

• Valberedning 
Ordförande rapporterade att en valberedning är utsedd med Hans Danielsson som 
sammankallande. 
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§ 6 Öppettider i julhelgen 
Senioren har som regel stängt under julhelgen i år blir det från den 22/12 till den 7/1. 
Siv ansåg att det är många som är ensamma och gläder sig att komma hit en stund, hon 
föreslog att ha öppet någon dag. Ordförande föreslog omröstning och den utföll 4 för att ha 
stängt och 3 för att ha öppet någon dag. Beslut att ha stängt under helgerna. 
 
§ 7. Ekonomi. 
Kassören lämnade en ekonomisk rapport, vilken godkändes. 
Caféet visar nedåtgående siffror, det diskuterades olika anledningar och beslöt analysera det 
vidare. 
 
§ 8 Bokningar 2015 
Agneta rapporterade om bokningarna av lokaler 2015 som börjar bli klart. Styrelsen skall ha ett 
extra möte om bokningarna den 27 oktober kl. 9 00. Ordförande tackade Agneta för ett bra 
jobb. 
 
§ 9. Hemsidan. 
Ordförande visade förslag på ny hemsidan, den har varit utskickad till ledamöterna för 
genomgång. Protokollen kommer att ligga ute likaså namn, telefonnummer och e-postadress 
på ledamöterna i styrelsen, ingen hade något emot detta. Beslut att lägga ut den nya 
hemsidan. 
 
§ 10. Kommande evenemang. 
Pensionärsdagen den 29 oktober är planerad och klar. 
Julskylningssöndagen har vi öppet hus, Väntjänsten serverar kaffe, och Senioren bjuder på 
glögg samt föreningarna visar sina aktiviteter likaså vävstugan och snickarna. 
Den 12 december har vi luciatåg på förmiddagen, det är Kyrkklockans barn som kommer hit 
och lussar. Beslut att ge dem 500 kr. 
 
§ 11. Omsorgsförvaltningen. 
Omsorgen köper ett par hyllor för broschyrer till de föreningar som inte har sitt säte på 
Senioren och för allmänheten. De kommer att placeras vid biblioteket och vitrinskåpet får en 
annan plats. Beslut togs på detta. 
 
§ 12. Resultat av enkäten 
Agneta har gjort en sammanställning av enkäten (bilaga 1), ordförande tackade för arbetet. 
Beslut att lägga ut på hemsidan. 
 
§ 13. Lokalmöte. 
Ordförande informerade om mötet om lokaler (bilaga 2) bl.a. lyhördheten förslaget var att 
antingen sätta upp ett draperi eller tjockare glas i mellanväggarna, beslut att kostnadsberäkna 
detta och sätta upp skyltar i caféet om hänsynstagande vid större evenemang. 
Det har försvunnit s.k. myggor från ljudanläggningen, beslut att köpa nya. 
När det gäller Väntjänstens lokal var förslaget att det inte skall vara låst, Gunilla ansåg att den 
självklart skall vara låst och nyckel finns att hämta i köket. Beslut att ordförande skall träffa en 
representant för Väntjänsten och tills det skall lokalen vara låst. 
 
§ 14. Källaren. 
Vi gick igenom principerna för användning av källaren (bilaga 3) Beslut att erbjuda kö för 
verksamheten där. 



Sida 3 av 9 
 

 
§ 15. Principer för nycklar. 
Vi gick igenom principerna (bilaga4) och beslöt enligt förslaget i bilagan. 
 
§ 16 Teknikansvarig. 
Vi behöver en som ansvarar för tekniken i lokalerna (bilaga5) och beslöt enligt förslaget i 
bilagan. 
 
§ 17. Övriga frågor. 
Ordförande informerade om arbetet med stadgeändringar. 
Ordförande presenterade förslaget till ny logga. 
 
§ 18. Nästa möte. 
Nästa ordinarie styrelsemöte är 2014-11-10 kl. 9.  
 
§ 19. Mötets avslutning. 
Ordförande tackade för visat intresse och förklarade mötet avslutat. 
 
 
 
Vid protokollet:                   Justeras: 
 
 
_______________________________                  __________________________________ 
Sekreterare: Birgitta Huovila                  Ordförande: Bo Mårtensson 
 
 
                   __________________________________ 
                   Justerare: Ing-Britt Lådö 
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Bilaga 1  
 

Sammanställning – Enkät till Seniorens besökare 
 
65 st besvarade enkäter 

Några av de som svarat har angivit sina namn. Dessa är borttagna. 
Hur mycket känner du till om Senioren? 
Välkänt:  57 st 

Bara lite:    8 st 
Inget:    0 st 

Hur ofta besöker du Senioren? 
Varje dag:    9 st 

En gång/vecka: 25 st 
Sporadiskt:  24 st 

Egna tillägg:  
2-3 gånger/vecka:   5 st 
Flera gånger/vecka:   1 st 
Endast en gång:   1 st 

Har du besökt någon annan verksamhet än cafeterian? 
Vävstugan:    2 st 

Snickeriverkstaden:   9 st 
Någon föreläsning eller  
förening på Senioren: 48 st 

Egna tillägg: 
Nej:    1 st 

När besökte du denna verksamhet senast? 
Förra veckan: 32 st 

Förra månaden: 18 st 
Aldrig besökt:   1 st     

Egna tillägg: 
Denna vecka:   1 st 
Förra året:    2 st 
Aldrig före sommaren:   1 st 
Aldrig gjort något besök 
tidigare:    1 st 
För 2 år sedan:   1 st 
I februari 2014:   1 st 

Är du medlem i någon förening på Senioren? 
Nej:  14 st (varav en svarat bor ej i stan) 
Ja:    3 st 
Vilken:  SPF  22 st 
  Kören      1 st 
  Väntjänsten      1 st 
  Bridgen    4 st 
  Canasta    1 st 
  HRF    1 st 
  Demensföreningen   3 st 
  RPG    1 st 
  PRO  12 st 
  SPRF    6 st 
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  Astma&Allergifören.   3 st 
  Anhörigfören.   3 st 
  Finska krigsbarn   1 st 
  PBK    1 st 
  HBK    1 st 

Hur vill du se Senioren i framtiden?  Vad saknar du?  
 Utställning av jobb som tillverkas på Senioren (vävstugan, snickarboa). Annonsera om detta.   

(2 likadana inlägg) 
 Tycker det är toppen att komma hit, väldigt trevlig stämning här. Gott kaffe och goda mackor. 

Hoppas  det fortsätter i samman anda. Tack! 
 Få bort dammet i snickarboden. 
 Jag tycker att det fungerar mycket bra. Slutade med snickeriet p g a dålig ventilation. 
 Saknar inget, vad kan man begära, god och billig fika och trevligt bemötande.  Alla i köket är 

toppen, bra arbetsledare. 
 Jag tycket att Senioren som den drivs idag är fantastisk. Fortsätt så. Seniorens ”fik” är det bästa 

i stan om man inte har någon annan att ”fika” med. Gärna fler kurser. Hoppas på kurs i ukulele. 
SPF´s torsdagskvällar är toppen sedan man fick boka bord. 

 Att caféet har öppet till kl 17.00. 
 Vad görs för fler besökande? 
 Fortsätta! 
 Saknar inget. Mycket nöjd. 
 Saknar inget. Mycket nöjd. Trevligt att besöka. Bemötande och trevliga personer i caféet. Bra 

organisation. Duktig ledare. 
 Tycker det är bra och lika trevligt varje gång vi kommer hit. Saknar inget!! Känner sig alltid 

välkommen hit och alltid trevligt bemötande. 
 Hässleholm kan vara lyckliga som har Senioren och så många som jobbar frivilligt i caféet. God 

ordning och vänligt bemötande. 
 Cafeterian är mycket bra som den är för närvarande. Seniorens möten och utflykter är mycket 

bra. 
 Jag ….. har bott här i Hässleholm lite över 2 år. Någon berättade om denna plats, här är mycket 

trevlig personal, alltid hjälper mig. Gott bröd. Tur att Ni finns. Min syster brukar gå med (hon 
trivdes här) mig hit. Men hastigt blev hon sjuk – mycket sjuk. Så nu får jag gå ensam hit. Jag är 
ju gammal – och min syster skulle fylla 90 år denna månad den 25. Än en gång – tur att ni finns 
och tack för gott, gott kaffe. ….. 

 Saknar mer info ang slöjd och väv.  Mer reklam för detta. 
 Mer musik. Upplysningar om kommunala verksamheter (hur fungerar det)?  Samarbete med 

fler föreningar samtidigt (för att lära känna mera människor.  Helst inte fler samtidigt för man 
kan inte vara med hos mer än en. 

 Cafeterian öppet längre. 
 Allt sköts mycket bra och är en stor tillgång för oss pensionärer! Rubba inte för mycket på 

detta!   
 Jag vill att pensionärsföreningarna skall få ha kvar sina lokaler på Senioren. Gärna med samma 

utbud av underhållning som tidigare. Kan ni ordna med mer variation av kakor och bakverk. 
 Fortsätt som nu i fortsättningsvis. 
 Jag tycker att det är så bra som det är.  Fortsätt så!! 
 Senioren är träffpunkten där alla ska trivas.  Senioren behövs. 
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 Det är så trevligt att komma till  Seniorens cafeteria.  Gott kaffe och goda smörgåsar.  Man 
känner sig alltid så välkommen.  …….. 

 Varför inte starta en grupp om data, ja allt som kan ingå i ett datasamhälle…  Vi blir fler och fler 
som vill lära detta.  ………. 

 För närvarande saknar jag inget.  Jag hoppas att Senioren finns i framtiden.  Denna verksamhet 
behövs verkligen både som samlingsträff utan krav och om man är med i en organisation.  
Alltid trevlig personal!! 

 Det är bra som det är! 
 Saknar ingenting.  Trevliga verksamheter och trevligt café 
 Saknar inget.  Strålande att 70 damer jobbar frivilligt i caféet. Bra organisation och ledning. 

Sammanställningen gjord av Agneta Petersson 
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Bilaga 2 
 

 
Senioren      Bo Mårtensson 2014-09-25 

 
Anteckningar från möte om lokalernas utformning 
Inbjudan såg ut så här 
Din förening inbjuds härmed att sända en (gärna ordföranden) eller två personer till 

överläggning om utformningen av de lokaler vi förfogar över inom Seniorens verksamhet. Det finns 
rader av önskemål och behov: Fler vikväggar, fler monitorer, ny dator, justerbar kamera, bättre 
ventilation i källarlokalerna, annan möblering, o.s.v. Men samtidigt är våra resurser begränsade. 

Vi samlas måndagen den 22 september kl 9 i stora sammanträdesrummet.   
Vi håller på längst till kl 11. 

Medverkande 
Bo Mårtensson  Senioren 
Kurt-Erik Thulin Afasiföreningen 
Anita Timsten Afasiföreningen 
Birgitta Huovila PRO 
Ingela Lindau  SKPF 
Ruth Wernolf Nyberg RPG 
Pauli Petersson SPF 
Kjell Göran Hansson SPRF 
Lisen Ekdahl  Demensföreningen 

Upplägget 
Vi inledde och slutade i stora sammanträdesrummet. Däremellan gick vi från rum till rum. Det 
mesta som kom fram har väl hörts tidigare. Men det var bra att få en samlad överblick och att flera 
(tyvärr inte alla) föreningar deltog. 

Nedanstående innehåller inte allt men förhoppningsvis det viktigaste som sades. Ibland är det 
mer mina reflektioner än referat. 
 
1) Brandmyndighetens begränsning av hur många (149) som får vistas i lokalen samtidigt är 
besvärande vid vissa evenemang. Ska vi kontakta myndigheten? Inte säkert att vi kan få bättre 
besked. Det kan bli sämre också. Tveksamt om vi ska ta några initiativ i denna fråga. 

2) Ljudstörningar mellan olika aktiviteter förekommer då och då. Förslag till åtgärder: 
a) Vi tillverkar skyltar om hänsynstagande. Dessa placeras på caféborden när det förekommer 
något större evenemang i stora salen.  
b) Raden med cafébord närmst stora salen får reserveras av dem som har ett större evenemang, 
även om de sedan står tomma. Cafégästerna hänvisas då till borden i det egentliga caférummet. 
c) Vi utreder om ett tungt draperi kan vara till nytta. Det hängs då mellan det egentliga 
caférummet och resten av stora salen. I normalfallet är draperiet skjutet helt åt sidan. Vid vissa 
evenemang kan det dras för. (En ytterligare vikvägg som förlängning av den befintliga verkar 
däremot för dyr i förhållande till den nytta en kommer att göra) 
d) Vi utreder om vi kan förbättra ljudisoleringen mellan lilla sammanträdesrummet och stora 
salen. Bäst – men dyrast – vore ett byte av glasrutorna. Eller ett draperi inne i 
sammanträdesrummet, längs glasväggen. 

3) Tekniken  
a) Vi måste hitta någon som vill ta på sig ansvaret för tekniken inom Senioren. Vi har tidigare 
frågat alla föreningar, men inte fått något namnförslag. Utan en ansvarig person blir det svårt.  
b) Två av de bärbara mikrofonerna är borta. Stulna? Vi köper nya. Bo beställer  
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c) Någon föreslår att vi borde låsa in sådan utrustning. Någon annan svarar att då blir risken stor 
att man inte kommer åt dem när de ska användas. Det är ju inte säkert att någon med nyckel till 
mikrofonskåpet finns på plats. Slutsats: Vi låter till vidare inte in något. 
d) Ev externa ljudanläggningar som används, behöver kunna kopplas till befintliga hörslingor. 
e) Projektorn behöver göras kompatibel med Mac-datorer. 

4) Kontorsrummen 
a) Lite kallt, åtminstone idag, i rummen på västra sidan. Lisen ringer till Fasab för injustering 
b) Psoriasisföreningen verkar inte bedriva någon verksamhet f.n.  
c) Inte alls osannolikt att andra föreningar kommer att vilja ha tillgång till kontorsrum här 
d) Väntjänsten rum bör inte stå låst. Det skulle underlätta annan användning 

5) Gula villan kan komma att börja med även efteriddagsaktiviteter i sitt hörnrum. 
6) Källaren.  

a) Ventilation, utsug mm i snickarboden är nu åtgärdat, inte minst tack vara Nils Karlssons försorg. 
b) Inget brandlarm inne i arkivet, men det i trappan utanför bör vara starkt tillräckligt. 
 
7) Kök och café. Helt OK verkar det som. 
 
8) Biblioteket. Det mesta OK.  
a) Två nyligen ditsatta lite finare böcker har stulits. Även om också två bärbara mickar stulits, (se 
ovan) måste man ändå säga att vi är ganska förskonade från världens ondska i vårt lilla 
Seniorenparadis. 
b) Ny dator behöver inhandlas. Den befintliga är trött och behöver ett nytt operativsystem. Då är 
det bättre att köpa nytt. 

Noterat av Bo Mårtensson ordförande  
___________________________________________________________________________ 
Bilaga 3  
   2014-10-07 

Senioren – Principer för användning av källaren 
Senioren har förträffliga lokaler i källaren. F.n. används dessa för vävning och 

snickeriverksamhet. Här finns också ett brandklassat arkiv/förråd som för föreningarna inom 
Senioren.  

Vävstolar och verktygen för träbearbetning ägs av föreningen Senioren. 
Vävverksamheten har Senioren som huvudman. Kontaktpersoner är Siri Holmberg och Viola 

Svensson. Vävarna är på plats många av veckans dagar. 
De två svarvargrupperna har Senioren som huvudman men är dessutom knutna till 

Studieförbundet Vuxenskolan som studiecirklar. Cirkelledare för båda grupperna är Kjell Persson. 
Kontaktperson är Ingvar Johansson. – Den ena gruppen träffs udda veckor, den andra jämna, alltid 
på torsdagar.  

Av utrymningsskäl får det vistas högst sex personer samtidigt i snickarrummet. 
Snidargruppen har Senioren som huvudman. Kontaktperson är Birger Svensson. – Gruppen 

träffs på måndag eftermiddag. 
Ventilationen har varit ett problem på sistone, men nu har utsuget vid svarvarna åtgärdats 

genom Nils Karlssons försorg.   
 

Vi måste göra det möjligt för fler personer att ägna sig åt hobbyverksamheterna i källaren. Om det 
inte ryms fler personer, bör vi åtminstone erbjuda personer att ställa sig i kö. Och gå ut med tydlig 
information om detta, bl.a. på hemsidan.  

 
 



Sida 9 av 9 
 

 
 
Bilaga 4 
 

Senioren – nycklar.  Bil 5 till kallelse 2014-10-13  2014-10-07 
 
I dagsläget finns en pärm, där alla nycklar som passar till Seniorens lokaler förväntas vara 

kvitterade av respektive nyckelinnehavare. Namnteckningar saknas visserligen i en del fall, men 
alla nyckelinnehavare verkar i alla fall vara listade. 

Varje förening har ett visst antal nycklar, 3-10 st beroende på föreningens storlek och 
önskemål.  

I dagsläget finns tre huvudnycklar nycklar ute, hos Lisen Ekdahl (Seniorens vice ordförande) 
samt Gunilla Andersson och Stina Linden (omsorgsförvaltningen). Dessa huvudnycklar passar till 
alla rum inom Seniorens väggar.  

Ytterligare nycklar finns i nyckelskåpet till vänster innanför köket. Den lilla, lilla nyckel som 
passar till det skåpet, finns i två exemplar. Lisen Ekdahl har den ena, hennes ersättare som 
caféansvarig Ingrid Kroon den andra. 

 
Förslag: Varje förening ansvarar hädanefter själv för vilka personer som har nycklar. Årligen, 

senast de 15 maj, lämnar föreningen in en lista på vilka dessa personer är. Listan ska vara 
underskriven av föreningens ordförande. Denne ansvarar därmed för att listan är korrekt.  

Om en förening vill ha fler nycklar, eller återlämna, är det Seniorens ordförande som har 
ansvar för detta. Ordföranden har rätt att delegera ansvaret till någon annan person i styrelsen, 
ordinarie eller ersättare. Styrelsen ska informeras om detta. 

Beslut om vem som ska ha huvudnyckel ska fattas av styrelsen.  
 
_____________________________________________________________________________ 
Bilaga 5    Bil 4 till kallelse 2014-10-13 

Teknikansvarig       2014-10-07 

 
Senioren behöver ha en teknikansvarig. Denne skall ha löpande koll på att det audiovisuella 

systemet fungerar. Även dator och kopiator bör ingå i ansvarsområdet, liksom att se till att de 
olika föreningar som har verksamhet inom Senioren blir utbildade. 

Trots att vi skrivit till samtliga föreningar, och försökt värva muntligt, har vi inte lyckats hitta 
någon som velat ta på sig detta uppdrag. Detta innebär att andra personer, i eller utanför 
styrelsen, dras in i teknikfrågorna, särskilt när det blir kris. Därför föreslås följande lösning att gälla 
fram till nästa stämma.  

En teknikgrupp bildas. Den består av Seniorens ordförande (sammankallande) samt en person 
vardera från föreningarna PRO, SPF och SPRF. Ett brev skickas till dessa föreningar med uppmaning 
att utse en sådan person. Denne behöver inte vara teknikspecialist, ordning och samarbetsvilja 
räcker långt.  

Gruppen träffas varannan en gång varannan vecka, preliminärt på måndagsförmiddagar.   
Gruppen kollar vid sina träffar att utrustingen är intakt och ser till att åtgärda det som skadats 

eller ställs in fel under de gångna två veckorna. Gruppen planerar och genomför utbildning av 
minst en person från varje förening, personer som ansvarar för teknikanvändningen vid sin 
förenings sammankomster.    

Teknikgruppen får inte vara för stor. Det viktiga är inte att få alla föreningar representerade 
utan att skapa en effektiv grupp, så liten att alla i gruppen tar ansvar men samtidigt så stor att en 
person inte behöver känna hela ansvaret själv.                                                                 


